
آرمان ملی: فصل عجیب و غریب و پر فراز 
و نشیب آبی ها با قهرمانی دلچسب در جام 
حذفی به پایان رسید تا هواداران این تیم 
پاداش صبوری و وفاداری خود را با جام به 
کامی  دست آورند. یکی از مهمترین دلایل نا
استقلال در مسابقات لیگ و کسب نتایج 
ضعیف، تغییرات زیاد در بخش فنی این 
تیم و حضور سرمربیان مختلف در باشگاه 
بود. پس از روی کارآمدن نظری جویباری 
و تاجرنیا، یکی از مهم ترین وظیفه آن ها 
مشخص کردن سرمربی فصل آینده این تیم 
است که همچنان این موضوع حل نشدنی 
باقی مانده. پس از قهرمانی استقلال در جام 
مدیرعامل  جویباری  نظری  علی  حذفی، 
استقلال خبر از انتخاب شدن سرمربی این 
تیم داد و این وظیفه را بر عهده سیدورف 
قرار داده است. اما سوال اصلی اینجاست 
کنون گزینه ای  که آیا مدیر ورزشی استقلال تا
به مدیران پیشنهاد داده است یا همچنان 
نتوانسته اند به جمع بندی نهایی برسند. در 
چند روز گذشته صحبت از بازگشت ریکاردو 
ساپینتو، سرمربی اسبق آبی ها شده و حتی 
این مرد پرتغالی در قبل و بعد از بازی فینال 
کنش  جام حذفی در صفحه مجازی خود وا
نشان داد تا حدودی شایعات بازگشت خود را 
کثر هواداران  گرچه ا به این تیم قوت ببخشد. ا
استقلال از بازگشت این سرمربی استقبال 
می کنند اما با توجه به صحبت های نظری 
جویباری و وظایف سیدورف در باشگاه، در 
ابتدا این سرمربی باید مورد تایید اسطوره 
با  که  موضوعی  بگیرد.  قرار  هلند  فوتبال 
توجه به عدم شناخت سیدورف از ساپینتو 
تا حدودی بعید به نظر می رسد. هرچند 
که همچنان سیدورف گزینه ای به مدیران 
استقلال پیشنهاد نداده اما می توان گفت 
ساپینتو انتخاب هیات مدیره است و شاید 
انتخاب او به عنوان سرمربی فصل آینده 
آبی ها آغاز اختلاف با سیدورف باشد. مدیر 
ورزشی استقلال طبق گفته نظری جویباری 
دوشنبه عازم تهران خواهد شد تا هرچه سریع 
تر تکلیف نیمکت آبی ها مشخص شود. یکی 
دیگر از احتمالات، مجتبی جباری است. 
که شاید  گزینه محبوب و جوان استقلال 
خودش هم چنین تصوری نداشت به این 

زودی در قامت مربی دستش به جام برسد. 
او پس از قهرمانی در جام حذفی در کنفرانس 
خبری عنوان کرد هنوز برای سرمربی بودن در 
این تیم تجربه کافی ندارد تا به نوعی مخالفت 
گر چه  خود را با این موضوع عنوان کند. ا
مدیران استقلال اشاره کردند که این مربی 
نیز جزو گزینه های هیات مدیره است اما به 
نظر نمی رسد مجتبی جباری این مسئولیت 

را قبول کند.

   فقط به عنوان سرمربی
حال باید منتظر ماند و دید تکلیف نیمکت 
داغ استقلال در فصل آینده چه خواهد شد. 
تا این لحظه حضور ساپینتو در فصل بعد 
محتمل ترین انتخاب به شمار می رود مگر 
آنکه سیدورف گزینه خود را به هیئت مدیره 
تحمیل کند. تنها یک شب پس از قهرمانی 
استقلال در جام حذفی، مجتبی جباری 
میهمان برنامه »شب های فوتبالی« بود، او به 
صورت رسمی گفت: فقط به عنوان سرمربی 
در استقلال ادامه خواهم داد. وقتی مکان 
فینال مشخص شد، پیشنهاد دادیم بازی 
در ورزشگاهی با ظرفیت بیشتر برگزار شود. 
استقلال هواداران بی شماری در سراسر کشور 
دارد و فینال می توانست در فضایی با کیفیت 
گر بیشتر برگزار شود.  بالاتر و ظرفیت تماشا
ورزشگاه نقش جهان را پیشنهاد کردیم و حتی 
تلاش کردیم زمان بازی را هم تغییر دهیم؛ 

که ملوان یک روز زودتر بازی کرده بود که  چرا
از نظر ما ناعادلانه بود. وقتی دیدم باشگاه 
نمی تواند در موارد ساده ای مانند انتخاب 
ورزشگاه یا تغییر روز مسابقه تأثیرگذار باشد، 
متوجه شدم استقلال دیگر قدرت سابق را 
ندارد. ما درخواست غیرمنطقی نداشتیم. در 
چارچوب انصاف و فیرپلی، فقط می خواستیم 
به خواسته های فنی مان توجه شود، اما 
متأسفانه احساس تنهایی کردیم. سال ها 
احساس می کردم ورودم به فوتبال را ممنوع 
کرده اند. استرس زیادی را من و خانواده ام 
تحمل کردیم. مسئولیتی سنگین بود؛ ممکن 
بود نتیجه نگیریم و مسیرم تمام شود. اما 
گر فقط یک بازی  گفتم باید وارد شوم، حتی ا
فرصت داشته باشم. باشگاه پیشنهاد داد 
دستیار بوژوویچ شوم. جلساتی برگزار کردیم 
و جلو رفتیم. اصرار داشتم که بعد از بوژوویچ، 
خودم سرمربی شوم. آن ها از من می خواستند 
گزینه معرفی کنم، اما گفتم که بهترین گزینه 
گر شکست  برای این نیمکت خودم هستم. ا
می خوردیم، می گفتند جباری مربی نمی شود. 
اما خدا کمک کرد. فکر می کنم دعای پدر و 
مادرم و حمایت همسرم سهم بزرگی در این 
مسیر داشت. سال ها از فوتبال دور بودم، نه از 
سر میل، بلکه به خاطر ممانعت های پنهان. 
بعضی از هم تیمی های سابقم نمی خواستند 
حس  شاید  شوم.  فوتبال  فضای  وارد 
می کردند جای آن ها را تنگ می کنم. شاید 

هم نمی خواستند رقابت جدی شکل بگیرد. 
اما یاد گرفتم چطور زندگی کنم. با خانواده، 
کتابفروشی و دوستانم، روزها را گذراندم. به 
گونه ای تربیت شده ام که هیچ گاه برای ورود به 
فوتبال با مدیرعامل یا صاحب قدرتی ارتباط 
گر قرار بود تا آخر عمر بیرون از فوتبال  نگیرم. ا
بمانم، حاضر نمی شدم از مسیر غیراصولی 
وارد شوم. حتی وقتی بحث مدیر ورزشی 
ح شد، حس کردم فضا مناسب  بودنم مطر
نیست و پا پیش نگذاشتم. »در تمام مدت، 
حتی یک بار هم باشگاه به لحاظ فنی از ما 
تعریف نکرد. نه تیتر حمایتی، نه یک جمله 
تشویقی. شاید برخی می گفتند جباری روحیه 
تیم را تغییر داده، اما من بلد نیستم برای 
بازیکن حرف های احساسی بزنم که رگ گردن 
بیرون بزند. فقط حرف فنی می زنم و صادقانه 
گفت وگو می کنم. شاید همین تأثیر گذاشت. 
از اینکه مسیر یادگیری ام با استاد چراغپور 
آغاز شد، خوشحالم. بارها با همسرم به منزل 
کردیم،  یادداشت برداری  رفتیم،  ایشان 
شنیدیم، آموختیم. وقتی مربی شدم، این 
فرصت فراهم شد تا او را به استقلال بیاورم، 
انتخاب  زیاد. این  با وجود مخالفت های 
نتیجه داد و بازگشت ایشان، یکی از بهترین 
اتفاقات زندگی من بود. بزرگ ترین مشکل 
گذشته استقلال، بی ثباتی و ضعف  فصل 
مدیریتی بود. تصمیم های اشتباه، ورود افراد 
ناآشنا با شرایط تیم و دخالت های نابه جا 
ضربات زیادی زد. بازیکنان بیشترین آسیب 
را دیدند؛ با وجود همه توهین ها، تحقیرها و 
فشارها، ایستادند و حالا می توانند سر بلند 
کنند. برخلاف شایعات، من هیچ وقت نگفتم 
استقلال باید حتماً مربی خارجی بیاورد. نه 
اهل سفارش خبر هستم، نه فضای مجازی را 
برای حمایت مهندسی می کنم. فقط می گویم 
شرایط فوتبال ما مطلوب نیست؛ نه به لحاظ 
امکانات، نه فنی، نه مدیریت. تنها چیزی که 
رشد کرده، دستمزد بازیکنان است؛ آن هم با 
ورود دلال ها. »چرا نخواهم بمانم؟ تیم را در 
بدترین روزها تحویل گرفتم. حالا شناخت 
خوبی از آن دارم. البته دوست ندارم امشب 
درباره تثبیت موقعیتم صحبت کنم. هر مربی 
گر امروز پیشنهاد سرمربیگری تیم ملی را  ا

دریافت کند، باید بپذیرد.« 
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شبرویاییطارمیمقابلبارسا
دیدار  در  ایرانی  مهاجم  طارمی  مهدی 
برگشت با بارسلونا در لیگ قهرمانان اروپا 
حضور موثری در ترکیب تیمش داشت. بیشتر 
وقت طارمی صرف کمک به نراتزوری برای 
حفظ برتری مقابل حریفی شد که اعتماد به 
نفسش زیاد بود. آنها با ضربه رافینیا عقب 
افتادند، اما فرانچسکو آچربی در وقت های 
تلف شده گل تساوی را به ثمر رساند تا بازی 
به وقت های اضافه کشیده شود. در نهایت، 
اینتر به لطف گل داویده فراتسی، دیگر بازیکن 
تعویضی، پیروز شد و طارمی کسی بود که در 
آن شب برای او پاس گل داد. مهدی طارمی 
پس از این بازی در صحبت هایی گفت : شب 
خوبی برای من بود. از اینکه من و فراتسی 
و همچنین سایر بازیکنان به زمین آمدیم، 

خوشم آمد و این برای ما خیلی خوب بود. 
از  بازی  روند  چگونگی  مورد  در  طارمی 
ابتدا تا انتها برای گل آخر بازی در سن سیرو 
صحبت کرد و افزود: در ابتدا، من توپ را با سرم 
لمس کردم و سپس مارکوس توپ را دریافت 
کرد. او از مدافع عبور کرد و به من پاس داد. 
مارکوس بازیکنی نیست که بلند سانتر کند 
و با کیفیتی که دارد، احساس کردم توپ به 
آنجا می رود. من به داویده پاس دادم و او یک 
ضربه تمام کننده بی نقص زد. این مهمترین 
کمک این مهاجم در اولین فصل حضورش 
در باشگاه پس از انتقال  از پورتو بود.  بازیکن 
که اهداف تیم بیشترین  کرد  کید  ایرانی تأ
اهمیت را برای او دارند. او در ادامه گفت: 
مهمترین چیز این بود که ما بازی را بردیم و 

این هدف ما بود. 
وقتی پاس گل را دادم، برایم باورنکردنی بود. 
فکر می کنم همه بازیکنان و هوادارانی که در 
ورزشگاه بودند، احساساتی شدند. به جرات 
می توان گفت که بازی برگشت شبی بود که تا 
مدت ها در خاطر این بازیکن ۳۲ ساله زنده 
خواهد ماند. طارمی در پایان گفت: به عنوان 
یک بازیکن ایرانی از خاورمیانه و آسیا این بازی 

برایم یک رویا بود که به حقیقت پیوست. 
از کشور من، تنها تعداد کمی از بازیکنان در 
نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا که بزرگترین 
و  کرده اند  بازی  است،  جهان  تورنمنت 
نمی توانم توضیح دهم که چقدر احساساتی 
شدم. ما در فینال به پاری سن ژرمن احترام 
می گذاریم. آنها تیم خوبی هستند، در واقع 
عالی هستند اما ما باید به روش خودمان، 
و  کنیم  عمل  می کنیم،  بازی  که  همانطور 
سپس ببینیم در این بازی چه خواهیم کرد 
هیجان انگیز  آن  تماشای  می کنم  فکر  اما 

خواهد بود.

کوتـــــــــــاه
یارانمسیدرخطتمرین

لیونل اسکالونی سرمربی تیم ملی آرژانتین بازیکنان مدنظرش 
را برای دو دیدار پیش رو به اردوی آلبی سلسته دعوت کرده 
است. نکته مهم حضور فرانکو مستانتوئونو بازیکن ۱۷ ساله 
ریورپلاته در فهرست آرژانتین برای بازی مقابل شیلی و کلمبیا 
است. این اولین دعوت او به تیم بزرگسالان آرژانتین است. با 
اینکه فرانکو مستانتوئونو هنوز به سن قانونی نرسیده است، 
همچنان به روند پیشرفت خود ادامه می دهد. او تنها ۱۷ سال 
سن دارد و بزرگترین پدیده فوتبال آرژانتین است.  همچنین مسی 
که به دلیل مصدومیت در آخرین بازی های ملی غایب بود، به 
اردوی تیم ملی کشورش بازگشته است و مک آلیستر بزرگترین 
غایب آرژانتین برای این دو دیدار است. دروازه بان ها: امیلیانو 
دیبو مارتینز )استون ویلا(، جرونیمو رولی )المپیک مارسی( و والتر 
بنیتز )آیندهوون(. مدافعان: ناهوئل مولینا )اتلتیکو مادرید(، 
خوان فویت )ویارئال(، کریستین کوتی رومرو )تاتنهام(، لئوناردو 
کوندو  بالردی )المپیک مارسی(، نیکلاس اوتامندی )بنفیکا(، فا
گلیافیکو  مدینا )لانس(، ماریانو ترویلو )بلوئنده( نیکلاس تا
استراسبورگ(.  )راسینگ  بارکو  والنتین  و  لیون(  )المپیک 
گزکیل پالاسیوس )بایر لورکوزن(، رودریگو دی پل  هافبک ها: ا
گو آلمادا )المپیک لیون(، جووانی لوسلسو  )اتلتیکو مادرید(، تیا
کومو(، لئاندرو  )رئال بتیس(، انزو فرناندز )چلسی(، نیکلاس پاز )
)اینترمیامی(،  مسی  لیونل  مهاجمان:  )روماچیا(  پاردس 
جولیان آلوارز )اتلتیکو مادرید(، لائوتارو مارتینس )اینتر(، فرانکو 
ماستانتونو )ریورپلاته(، نیکلاس گونزالس )یوونتوس(، آنخل 
کوریا )اتلتیکو مادرید( و جولیانو سیمئونه )اتلتیکو مادرید(. تیم 
ملی آرژانتین صعودش را به جام جهانی قطعی کرده است و دو 

دیدار برابر شیلی و کلمبیا جنبه تشریفاتی دارد.

جوادنکونامدرراهرفسنجان
تیم مس رفسنجان با هدایت سیروس پورموسوی در پایان 
رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران با مجموع ۲۸ امتیاز در رده 
چهاردهم جدول رده بندی قرار گرفت و در لیگ برتر فوتبال ایران 
ماندنی شد. با قطعی شدن جدایی پورموسوی از مس، طبق 
کرات  اخباری که در اختیار ایسنا قرار گرفته، مدیران مس مذا
جدی با جوادنکونام سرمربی سابق استقلال برای قبول هدایت 
کرات  این تیم در فصل آینده را آغاز کرده اند و در حال حاضر مذا
نهایی برای تعیین مبلغ قرارداد برای پیوستن نکونام به این 
ک  تیم در جریان است. مجتبی حسینی سرمربی آلومینیوم ارا
نیز دیگر گزینه سرمربیگری مس برای فصل آینده است. البته 
ک پنجشنبه هفته  محمد رجاییان مدیرعامل آلومینیوم ارا
گذشته از قطعی بودن ماندن حسینی در آلومینیوم خبر داده 
بود. از سوی دیگر محمد مومنی مدیرعامل مس رفسنجان نیز 
به احتمال فراوان در این تیم ماندگار شده و برای فصل آینده 
سمت مدیرعاملی این تیم را بر عهده خواهد داشت. در حال 
حاضر جلسه هیات مدیره این باشگاه در جریان است تا در 

رابطه با ادامه همکاری با مومنی تصمیم گیری شود.

شــهرستان
 

 
گــــزارش
وزیر ارتباطات: 

همهدستگاههامکلفبهپیوستنعملی
بهاَبَردولتهستند

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به تکالیف 
همه  که  کرد  کید  تأ هفتم،  برنامه  قانون   ۱۰۷ ماده 
دستگاه های اجرایی مکلف  هستند به صورت عملی به 
ابر دولت متصل شوند. سید ستار هاشمی، وزیر ارتباطات 
که با حضور سعید  و فناوری اطلاعات در این آیین 
اوحدی، رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و غلامرضا 
جلالی، رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور برگزار شد، 
کیدکرد: »خدمات اَبَر دولت به تمام مردم کشور ارائه  تا
ک گذاری داده و سرویس ها اتفاق بزرگی  می شود و اشترا
است که منافع عمومی را به همراه دارد.« وی با اشاره به 
سرمایه گذاری های انجام شده در حوزه زیرساخت ها و 
گرچه با ارائه خدمات  توسعه خدمات هوشمند افزود: »ا
الکترونیک، از مراجعه حضوری مردم به دستگاه ها کاسته 
شده، اما هنوز نیاز به یکپارچه سازی سامانه ها وجود 
دارد تا مردم برای دریافت خدمات، ناچار به استفاده از 
سامانه های متعدد نباشند.« هاشمی با اشاره به قانون 
برنامه هفتم توسعه گفت: »در بندهای الف، ج و ط ماده 
۱۰۷، بر تجمیع زیرساخت ها در قالب ابر دولت و پرهیز از 
کید شده که آثار آن بهره وری  سرمایه گذاری جزیره ای تأ
منابع، افزایش امنیت و کاهش هزینه ها است.« او افزود: 
»براساس این قانون، وزارت ارتباطات وظیفه دارد با 
ارزیابی سطح بلوغ دستگاه ها، تصمیم گیری کند که آیا 
زیرساخت آن ها به ابر دولت متصل شود یا به طور کامل 
منتقل شود.« هاشمی با بیان اینکه سامانه های موازی 
نه تنها کمکی به شفافیت و سهولت خدمات نمی کنند، 
بلکه موجب سردرگمی مردم می شوند، بر لزوم تجمیع 
کید کرد.  و یکپارچه سازی سامانه های خدمات رسان تأ
وزیر ارتباطات همچنین بر محوریت بخش خصوصی 
کید کرد و گفت: »در اسناد  در تحقق تحول دیجیتال تأ
، نقش جدی برای بخش خصوصی در نظر  تحولی کشور
گرفته شده و اجرای این مأموریت نیازمند همراهی دولت 
و تصویب در هیئت وزیران است.« او با تقدیر از اقدامات 
بنیاد شهید در توسعه فناوری های نوین گفت: »بنیاد 
شهید جزو پیشگامان در پیوستن به ابر دولت بوده 
و زیرساخت های خود را به طور کامل بر بستر این ابر 
مستقر کرده است. این اقدام، هم در زیرساخت و هم در 
خدمات، بنیاد شهید را در رده دستگاه های برتر قرار داده 
است.« هاشمی ابراز امیدواری کرد در آینده ای نزدیک، 
تمام خدمات بنیاد شهید به ایثارگران بدون مداخله 
انسانی، با کیفیت بالا، امنیت مناسب و هزینه کم ارائه 
شود. وی بازطراحی فرآیندها را لازمه تحول دیجیتال 
دانست و از بخش خصوصی به عنوان شریک مؤثر در این 
مسیر یاد کرد و گفت: »هم افزایی میان دولت و بخش 
خصوصی می تواند مسیر پیشرفت فناوری اطلاعات را 

هموارتر کند.«

مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان:

آموزش و پرورش نقش کلیدی در شکل دهی بنیان جامعه دارد
کوتــــاه

عامل  مدیر  نصیری  برادران  دکتر 
گاز گیلان در دیدار با مدیرکل آموزش و 
کید بر اینکه  گیلان با تا پرورش استان 
نیازمند  بهینه  مصرف  فرهنگ سازی 
تدویـــــن  و  تعییـــن  تخصـــــص گرایی، 
راهبردهای هدفمند است، اظهار کرد: 
متخصص  پرورش  و  آموزش  معتقدیم 
فرهنگ سازی است زیرا نقش کلیدی در 

شکل دهی بنیان های جامعه دارد. 
به گزارش واحد روابط عمومی شرکت 
گاز استان گیلان، مسعود برادران نصیری 
مدیرعامل شرکت گاز گیلان در دیدار با 
نرگس دستیار مدیرکل آموزش و پرورش 
گیلان ضمن تشکر از همکاری  استان 
و تعامل خوب آن اداره کل با شرکت گاز 
ح های ملی  گیلان در راستای اجرای طر
برابر تفاهم نامه فی مابین و موفقیت قرار 
 ، گرفتن گیلان جزء ۱۰ استان برتر کشور
کرد: معتقدیم عملکرد موفق در  اظهار 
فرهنگ سازی مهم تر از خدمات دهی 
است زیرا بر این باوریم رسیدن به اهداف 

منوط به فرهنگ سازی صحیح است. 
برادران نصیری با بیان اینکه در حال 
در  شریف  مردم  به  تحویلی  گاز  حاظر 
گیلان ۷ میلیارد و ۳6۰ میلیون  استان 
متر مکعب گاز است، گفت: حجم زیادی 
از این مقدار برای انرژی حرارتی مصرف 
می شود که هدر رفت و اتلاف انرژی زیادی 

به همراه دارد. 
سازی  فرهنگ  درصورت  مطمئناً 
صرفه  از  زیادی  حجم  بهینه،  مصرف 
جویی گاز را می توانیم در اختیار صنعت 
قرار دهیم که این مهم باعث خلق ثروت و 
مواهب آن نیز موجب پرباری سفره مردم 

خواهد شد. 
بر  کید  تا با  گیلان  گاز  عامل  مدیر 
بهینه  مصرف  سازی  فرهنگ  اینکه 
نیازمند تخصص گرایی، تعیین و تدوین 
راهبردهای هدفمند است، اظهار کرد: 
متخصص  پرورش  و  آموزش  معتقدیم 
کلیدی  فرهنگ سازی است زیرا نقش 
در شکل دهی بنیان های جامعه دارد. 
وی رسیدن به اهداف را در پرتو تخصص 
گفت:  و  برشمرد  اهمیت  حائز  گرایی 
این مهم محقق نمی شود مگر با ورود 
فرهنگ  راستای  در  امر  متخصصین 

مصرف بهینه انرژی. 
وی با توجه به نقش محوری آموزش 
ابتدایی  آموزش  معاونت  پرورش،  و 
این نهاد را رکن اساسی فرهنگ سازی 
دانست و تصریح کرد: از آموزش پرورش 
سال  طی  که  چرا سپاسگزاریم  گیلان 
ح ملی همیار گاز و  گذشته در اجرای طر
جشنواره های مرتبط با فرهنگ مصرف 
بهینه و همچنین سایر اقدامات فرهنگ 
سازی بسیار تعامل سازنده و اثرگذاری 

داشت. 
برادران نصیری در ادامه ضمن تشکر 
از تعامل خوب اداره کل آموزش و پرورش 
استان با شرکت گاز گیلان و مشارکت فعال 
، گفت: به پاس  بیش از ۳۰۰۰ دانش آموز
همراهی و مشارکت بی نظیر دانش آموزان 
در صدد هستیم با هدف دیده شدن 
تلاش ها و حفظ ظرفیت آینده سازان 
، در خرداد ماه جاری طی برگزاری  کشور
از  شایسته  تجلیل  به  نسبت  مراسمی 
منتخبین و اهدای جوایز به آنان اقدام 

کنیم. 

 بهینه سازی موتورخانه های مدارس
مدیر عامل گاز استان گیلان با اشاره به 
اینکه آموزش و پرورش گیلان با دارابودن 
دو معاونت مهم و اثرگذار آموزش ابتدایی 
متخصص  سلامت،  و  بدنی  تربیت  و 
حوزه فرهنگ سازی محسوب می شود، 

کرد: درصورت ارائه راهکارهای  اظهار 
پیشنهادی از سوی آموزش پرورش در 
راستای ترویج فرهنگ مصرف بهینه، 
آماده پذیرش و جاری سازی در چهاچوب 
فرهنگ  معتقدیم  زیرا  هستیم  قوانین 

سازی نوعی سرمایه گذاری است. 
کید بر اینکه اولویت  برادران نصیری با تا
ما بهینه سازی موتورخانه های مدارس 
کرد: با توجه به بودجه  است، تصریح 
دریافتی سالانه در حوزه بهینه سازی 
موتورخانه ها، این شرکت یک سوم بودجه 
را به نهادهای نظامی و انتظامی، یک سوم 
بعدی را اختصاص به همه مردم و یک 
سوم دیگر را به ادارات به ویژه آموزش و 

پرورش اختصاص دادیم. 
مدیر عامل گاز گیلان در ادامه نسبت 
به استفاده از فرصت تابستان برای توسعه 
با هدف  ارتقای دانش اصلاح مصرف 
کید کرد و  جلوگیری از هدر رفت انرژی تا
افزود: باتوجه به ضرورت مدیریت مصرف 
کنون در فصل گرم  انرژی نیاز است هم ا
سال، اقدامات لازم در این حوزه صورت 
گیرد و نباید آغاز اقدامات مرتبط با این 

مهم به نیمه دوم سال موکول شود. 
مسعودی نیا مدیر بهره برداری مرکز 
و جنوب شرکت گاز استان گیلان نیز در 
جریان این نشست با ارائه راهکارهای 
تخصصی، اظهار کرد: ضروری است نسبت 
به تغییر ساختار در بحث آموزش مصرف 

گاز  گاز طبیعی از شرکت  بهینه و ایمن 
به سطح مدارس اقدام کنیم و در قالب 
آموزش های  دوره های ضمن خدمت 
لازم بمنظور انتقال مفاهیم و دانش مورد 
نیاز به معلمان صورت گیرد و در گام بعد 
با استفاده از ظرفیت معلمان در سطح 
مدارس استان به صورت مستمر، خلاصه 
و اثربخش نکات آموزشی به دانش آموزان 

طی سال تحصیلی انتقال پیدا کند.
کید بر ایجاد   وی در ادامه ضمن تا
این  متخصصین  از  متشکل  کارگروهی 
پیگیری  بمنظور  سازمان  دو  از  حوزه 
مستمر باهدف هم افزایی، اذعان کرد: 
آموزش و پرورش با اصلاح ساختارهای 
گرمایشی  سیستم  تفکیک  و  گرمایشی 
سرایداری از بدنه ساختمان آموزشی 
مدارس، می تواند اقدام مهمی در راستای 

مدیریت مصرف انرژی داشته باشد. 
لازم به ذکر است؛ شرکت گاز گیلان طی 
گرمایشی  گذشته سیستم های  ۴ سال 
صورت  به  استان  مدرسه   ۸۰ گازسوز 
ح بهینه سازی  رایگان از مزیت های طر
تداوم  راستای  در  ساخت.  بهره مند 
مدارس  مدیران  همچنان  اقدام  این 
می توانند با مراجعه به سامانه شرکت 
https://www.nigc. :ملی گاز به نشانی
و  امکانات  از  لازم  اطلاعات  ثبت  و   ir
 تسهیلات یارانه ای در این حوزه برخوردار 

شوند. 

لزومبرنامهریزیجامعبرایمیزبانی
شایستهاززائرانماهصفردرمشهد

 محمدرضا قلندر شریف در اولین جلسه ستاد دهه 
آخر صفر شهرداری با قدردانی از تلاش های اعضای 
اهمیت  بر  صفر  آخر  دهه  ستاد  مختلف  کمیته های 
برنامه ریزی دقیق و جامع برای میزبانی شایسته از زائران 
کید کرد. وی با اشاره به حجم بالای  در دهه آخر صفر تا
تردد زائران و مجاوران در مناسبت های مختلف به ویژه 
گفت: دهه آخر صفر یکی از مهم ترین  دهه آخر صفر 
مناسبت های مذهبی در کشور است و مشهدالرضا )ع( 
در این ایام میزبان خیل عظیمی از دلدادگان و عاشقان 
اهل بیت )ع( است. از این رو، لازم است با برنامه ریزی 
دقیق و مدون، تمامی ظرفیت های شهر را برای ارائه 
خدمات مطلوب به زائران بسیج کنیم. شهردار مشهد با 
کید بر لزوم برنامه ریزی های لازم و هماهنگی با ستاد  تا
استانی، تصریح کرد: جلسات داخلی کمیته ها باید به 
صورت منظم برگزار شده و تمامی مشکلات به دقت احصا 

و بررسی شوند. 
در این جلسات باید معضلات و چالش های موجود 
در حوزه های مختلف شناسایی و برای رفع آن ها با 
مسئولان شهرستان رایزنی شود. قلندر شریف با اشاره 
به اهمیت مناسبت های مذهبی و ملی در مشهد، از 
، میلاد امام رضا )ع(، ایام نوروز و  جمله دهه آخر صفر
دهه ولایت، خاطرنشان کرد: بیشترین حجم زائران و 
مسافران در دو بازه زمانی دهه آخر صفر و عید نوروز به 
مشهد سفر می کنند و این موضوع نیازمند برنامه ریزی 
و اقدامات ویژه ای است. خوشبختانه، با همت و تلاش 
شما عزیزان و با بهره گیری از تجربیات ارزشمند گذشته، 
برنامه ریزی های خوبی در این زمینه انجام شده است. 
وی با هشدار نسبت به هرگونه غفلت و سهل انگاری در 
کید کرد: همه باید با تمام توان همکاری  این زمینه، تا
کنند و هیچ کس نباید غفلت کند، چرا که غفلت در این 
زمینه می تواند منجر به بروز بحران و چالش شود. با 
توجه به اینکه حدود هشتاد روز تا آغاز دهه آخر صفر 
باقی مانده است، این فرصت مناسبی برای برنامه ریزی 

دقیق و مدون است. 
شهردار مشهد با اشاره به برگزاری جلسه اربعین در 
ماه گذشته و انجام مصوبات آن، گفت: در حالی که در 
ایام اربعین حسینی، تمامی ظرفیت های کشور بسیج 
می شوند، مشهد در دهه آخر صفر به تنهایی میزبان 
خیل عظیم زائران است. از این رو، لازم است با برنامه ریزی 
دقیق و هماهنگی، تمامی امکانات شهر را برای ارائه 
خدمات مطلوب به زائران بسیج کنیم. قلندرشریف گفت: 
خوشبختانه، در یکی دو سال اخیر، جلسات خوبی توسط 
استانداری هماهنگ شده و وزیر کشور و وزرای مختلف 
نیز در این جلسات حضور داشته و برنامه ریزی های لازم 
را انجام داده اند. در سال گذشته نیز رئیس جمهور شخصا 

پیگیر این موضوع بودند.


